
Skozi sito in rešeto
V Ljubljani je bila v septembru leta 1967 z odlokom skupščine mesta Ljubljana ustanovljena

komisija za reševanje stanovanjskih vprašanj borcev NOV, v aprilu 1969 pa je bil ustanovijen tudi
sklad.

Oba organa sta zaradi lažjega reševanja operativne problematike ustanovila še podkomisijo za pre-
gjed stanovanj, ki je delovala v glavnem na terenu. Komisija, sklad in podkomisija so detovali v tesni
povezavi s terenskimi odbori ZZB NOV, občinskimi in mestnim odborom ZZB NOV.

ZAGOTOVLJENA
STA JAVNOST DELA IN
DRUZBENA KONTROLA

Komisija si je že v samem začetku
postavila program dela, v katerem jc
začrtala osnovne smernice leševanja
te problematike y Ljubljani. Prosilci
so vlagali prošnje na terenske od-
bore, ti pa so zbrane prošnje skupaj
s svojim mnenjem pošiljali pristoj-
nim občinskim odborom. Tako
argumentirane prošnje so prihajale v
obravnavo komisiji, ki ji je načeloval
predsednik mestne skupščine inž.
Miha Košak.

Na začetku leta je komisija za
pregled stanovanj skupaj s predstav-
niki občinskih in krajevnih odborov
ZZB NOV pregledala vse prispele
prošnje in jih ocenila. Komisija za
pregled stanovanj je potem vse proš-
nje preverila na kraju samem. To je
zahtevalo ogtomno dela in naporov,
saj je morala komisija obiskati sle-
hcrncga prosilca, pregledali njcgovo
prošnjo in jo uskladiti z dejanskim
stanjem. O vseh prosilcih, katere je
komisija za pregled stanovanj pred-
lagala za pozitivno rcšitev, je raz-
pravljala podkomisija, sestavljena iz
prodstavnikov občinskih in mest-
ncga odbora ZZB NOV. To komisijo
je vodi! Polde Maček, prcdscdnik
občinskc skupščine Mostc-Polje.
Komisija jc sprejcla sklep, po ka-
terem jc limitirala viSino posojil, ki
so jih lahko dobili posaniezni pro-
silci oziroma upravičenri. Tako jc

bilo npr. določeno, da se lahko
odobri za potiebe graditve stano-
vanjskih hiš 80.000 din. V letu 1972
je bil ta limit zvišan do višine
150.000 dinarjcv. Za adaptacijo je
lahko posojilo znašalo do 40.000
din. Izjemoma je komisija sklenila,
da se posameznikom solidarnostno
dodeti do 60.000 din posojila v pri-
merih, ko sami s svojimi sredstvi, ki
jim jih je dala delovna organizacija,
niso mogli dokončati gradnje ali
odkupiti stanovanja.

Upravičenci so dobili glede na
število družinskih članov ustrezna
stanovanja. Vsi upravičenci, ki so
dobili posojila za gradnjo ali so jiiti
bila dodeljena najemna stanovanja,
posojila za nakup stanovanj ali adap-
tacijo, so bili rarvrščeni v pred-
nostne liste, katcre jc komisija ob-
javljala v Glasniku, Uradnem listu
SRS, TV-15 in drugih javnih obči-
lih. S tem je bila zagotovljena druž-
bena kontrola nad delom kbmisije
in sklada ter nad upravičenci. fto-
silci, katerim so bile prošnje za-
vnijene, so itnoli možnost pritožbe.
Mnogim pritožnikom so bilc pri-
tožbe pozitivno rcšene, ker so v pri-
tožnih postopkili ugotovili, da so
med časom izpolnili pogoje in nie-
ijla za dodclitev stanovanj ali po-
sojil. <•

KOLIKO IN KAlCŠNA
STANOVANJA?

Od septembra 1967 do 31. do-
ccmbra 1972 jc komisija sprcjela

2.784 prošenj. Od tega je bilo pozi-
tivno rešsnih 1.690 ali 60,70 % pro-
šenj. Najemna stanovanja je dobilo
556 prosilcev ali 32,89 %, posojila
za gradnjo 380 prosilcev ali
22,48 %, posojfla za adaptacijo 428
prosilcev ali 25,35 % in posojila za
nakup etažnih stanovanj 326 ali
19,28%.

KAKO PA ZA NAPREJ?

Kotje znano, je z 31. decerabrom
1972 prenehal veljati zakon o pri--
spevku za graditev stanovanj borcev
NOV (Uradni Ust št. 27/68). Zato je
s tein dnem prenehal tudi redni vir-
ftnanciranja gcaditve stanovanj za
udeležence NOV. S tem dnem je
saldo prenesen na posebni račun so-
lidarnostnega stanovanjskcga sklada,
s katerim bodo upravljali pristojni
dejavniki, izvoljeni s strani občin-1

skih in mcstnega odbora ZZB NOV.
Hkrati s tem bo sklad prcnesel na,

posobcn račun 69 stanovanjskih
enot, ki so žc plačane in bodo vse-
ljjvc v letih 1973-74. Ta stanovanjat-
botlo prejcli upravičenci iz potrjcnth
prioritetnih lisi. V pristojnost novo-
i/vo|jcnega oijana bo prenesenih
tudi 18 garsonjor, ki jih je dosedanji«
sklad kupil v doinu upokojencev na-
Taboru v Ljubljani. Tc garsonjeic je
sklad kupil z namenom, da jiti do-
dtijujc udelcžcncem NOV, ki bi iz-
razili željo živeti v takein domu, pre-
ostaliu 9 pa je šc prostih.


